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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  3 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.de la sessió:  09/2012 
Caràcter:  ordinari 
Data:  11 de desembre  de 2012 
Horari:  de 19,30 a 20,20 h 
Lloc:  Auditori del Centre Cívic de Ca n’Oriac 
 
 
Assistents 
 
Juan Carlos Sánchez Salinas,  president 
Eusebio García Fernández, vocal del PSC 
Manuel Calzado Corona, vocal del PSC 
Manuel Robles Fernández, vocal del PSC 
Pedro López Abad, vocal del PSC 
Eduardo Torres Riquelme, vocal de l’AV de Sant Julià 
Emilio López Sánchez, vocal de l’AV  de Ca n’Oriac 
Juan Antonio Artero, vocal de l’AV de la Roureda 
Antonio Muela Cuerpo, vocal de l’AV del Torrent del Capellà 
Francisco Hermoso Moreno, vocal de les entitats esportives 
Raquel Jiménez Martínez, vocal de les entitats esportives 
José Antonio Pàrraga Marín, vocal de les entitats esportives 
Juan Noguera Ceron, vocal de les entitats regionals 
Avelino Garrigós Pérez, vocal del grup altres entitats 
Francisco J. Lobato Alvarez, vocal del grup altres entitats 
Miguel Angel Tello Corredera, vocal de les entitats de comerciants 
Francesc Sanz Salvador, vocal dels centres d’ensenyament 
Pere Güell Gavilan, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Rosa Martínez Camarasa, cap del Servei d’Obres Públiques 
Conxi Barbero Vargas, tècnica de Parcs i Jardins 
Lola Ortega Torres, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Juan Francisco García Delgado, vocal de l’AV de Can Deu 
Mhamed Aolad Aissa, vocal de les entitats culturals 
Júlia Saiz Muñoz, vocal de les entitats culturals 
Iluminado Ondoño Brigido, vocal de les entitats esportives 
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José Rejas Piqueras,  vocal de les entitats esportives 
Mamadou Diallo, vocal del grup altres entitats 
Carme Berbel Navarro, vocal de centres d’atenció primària 
Elisabeth Plans Soriano, vocal de centres d’atenció primària 
Manuel Navas Escribano, representant de ES (5%) 
José Giménez Hernández, representant del PP (5%) 
 
Excusen l’absència: 
 
Ramon Burgués Salse, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Antonio J. Recio Prats, vocal de l’AV de Torreguitart 
Dolores Paez Gallardo, vocal de l’AV de la Plana del Pintor 
Ana Almendro Pérez, vocal de les entitats educatives 
Antoni Vidal i Ruiz, representant de CIU (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació remodelació del Passeig de la Plaça Major. 
3. Campanya de poda hivern 2012/2013. 
4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el president, Sr. Juan Carlos Sánchez 
Salinas, declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
El senyor Juan Carlos Sánchez dona la benvinguda a tots els assistents, i especialment al 
senyor Alonso Simón Martínez que serà el nou vocal representant de l’associació de Veïns de 
la Plana del Pintor. 
 
A continuació explica que, respecte al punt de presentació de remodelació del Passeig de la 
Plaça Major, es dona a conèixer aquí perquè, tot i ser un tema que no afecta territorialment  al 
districte és important per a la ciutat i indirectament sí que afecta especialment en temes de 
mobilitat.   
 
A continuació inicia la sessió del Consell amb l’ordre del dia: 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
Les actes dels consells dels dies 16 d’octubre i 30 d’octubre són aprovades per 
assentiment. 
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2. Presentació remodelació del Passeig de la Plaça Major 
 
El senyor Juan Carlos Sánchez presenta i dóna la paraula a la Sra. Rosa Martínez que 
explicarà aquest punt. 
 
La senyora Martínez explica, acompanyada per imatges, que aquest projecte correspon 
a l’espai ocupat per les obres del metro i  afecta a plaça de l’Angel, passeig Manresa, 
carrer Valls, passeig plaça Major i carrer Palanca. A finals de juliol va tenir lloc 
l’aprovació de la 1ª part, a la qual posteriorment es van presentar al·legacions per part 
de 3 grups polítics i la fundació Bosc i Cardellach, motiu pel que  l’Ajuntament ha obert 
un període de reflexió. 
 
Com a conceptes importants destaca  la mobilitat, i explica que, a partir de diversos 
estudis, s’ha pensat que en centre de la ciutat com a centre institucional, de serveis, 
comerç i equipaments i que ha de ser accessible únicament pel transport públic i de 
serveis. Serà també un espai de plataforma única, es a dir, d’un sol nivell, donant 
prioritat als vianants que coexistiran amb transport i serveis públics, sense graó de 
separació de voreres.  La plaça de l’Angel, que actualment és càrrega i descàrrega i 
taxis, es canviarà per un espai amb molt arbrat i a prop del carrer Marià Fortuny es 
posarà zona de jocs infantils. El carrer Palanca també serà d’un sol nivell, igual que la 
resta de carrers de vianants.  Les parades de bus estaran centralitzades al passeig, 
amb la idea que la connexió entre transport públic i estació de metro sigui el més ràpid 
possible. Està previst que les obres comencin a mitjans de gener. 
 
El Sr. Juan Noguera pregunta si això vol dir que el passeig serà únicament per al 
transport públic  i no per al privat i si això serà per sempre. La Sra.  Rosa Martínez 
contesta que això és correcte i que el centre està pensat com a espai peatonal.  
 
El Sr. Eduardo Torres pregunta d’on surt el pressupost d’aquesta obra. La Sra. Martínez 
explica que va haver un conveni entre Ajuntament de Sabadell i Ferrocarrils de la 
Generalitat de Catalunya, i al projecte ja estava previst reurbanitzar aquest espai així 
com plaça Espanya.  Al conveni actual l’Ajuntament avança els diners,  però  aquesta 
obra està dins el projecte modificat dels Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya. 
 
El Sr. Manuel Calzado recorda que fa uns dos anys es van fer unes conferències sobre 
aquesta urbanització  i pregunta si el resultat d’aquelles conferències s’ha tingut en 
compte. La Sra. Martínez contesta que sí, i que tant en aquell moment com 
posteriorment es van recollir aportacions.  
 
El Sr. Juan Carlos Sánchez agraeix a la Sra. Martínez la seva exposició, i  la dóna per 
acabada. 
 
 

3. Campanya de poda hivern 2012/2013 
 
El senyor Juan Carlos Sánchez presenta i passa la paraula a la Sra. Conxi Barbero qui 
procedeix, amb el suport d’una projecció, a explicar els diferents punts de la campanya 
de poda al  districte: 
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A partir del 15 de novembre de 2012 es va iniciar una nova campanya de poda de 
l’arbrat de Sabadell, que s’estendrà en el temps fins finals del mes de març de 2013. 
 
Des de Parcs i Jardins es realitzen durant tot l’any tasques de poda dels arbres de la 
ciutat, especialment podes de manteniment en verd i podes de formació, això assegura 
un millor estat de manteniment de les capçades dels arbres, i permet que algunes 
podes més intenses que s’havien de fer a cada campanya de poda ara no siguin 
necessàries. Així com abatiments d’arbres secs o perillosos (poc estables). 
 
Tot i això, cada hivern es duu a terme una campanya de poda específica, aprofitant la 
parada vegetativa dels arbres, tant de l’arbrat viari com del de places, espais públics, 
instal·lacions esportives i escoles públiques. 
 
Les unitats de poda previstes  2012-2013 al districte són:  
 

• Arbrat viari:  1.587 
• Arbrat de places i e.p.:  263 
• Totals:  1.850 
 

A la campanya de poda es destinen els següents recursos: 
 

• 2 equips de treball (formats per 3 operaris) amb plataforma elevadora i 
trituradora. 

• 1 equip de treball (format per 3 operaris) amb cistella elevadora i trituradora. 
• Els diferents equips de manteniment de les places i espais públics realitzaran les 

podes que, per alçada, permetin utilitzar escales de mà. 
 

Els objectius de la poda d’arbrat són: 
 

• Apartar els arbres de les façanes i evitar molèsties. 
• Treure branques mal dirigides, malaltes, mortes o trencades, per intentar 

reformar l’arbre recuperant la guia o fent podes dirigides per evitar la calçada o 
instal·lacions de serveis. Branques baixes que afectin als vianants, que tapin la 
senyalització viària o semàfors. 

 
Hi ha diversos tipus de poda d’arbrat. El tipus de poda a aplicar als arbres vindrà 
determinada pel tipus d’arbre, el seu estat i el seu emplaçament, i es diferenciaran entre 
les següents: 
 

• BROCADES: Es realitza bàsicament a les moreres (Morus alba) i als pollancres 
(Populus sp.), ja que aquests arbres fructifiquen en les branques que broten el 
mateix any i els seus fruits provoquen molèsties quan cauen al terra o pels pèls 
de la llavor. 

 
• RETALL: Es realitza bàsicament a les truanes (Ligustrum japonicum) per tal de 

retirar els fruits que s’han produït als límits de la capçada abans de que caiguin 
al terra i embrutin. 
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• MANTENIMENT: S’aplica a arbres adults que estan situats en carrers amples o 
en jardins. Aquesta esporga comporta bàsicament suprimir branques mortes, 
trencades i mal orientades, conservant en tot moment el volum i forma natural de 
l'arbre. 

 
• REDUCCIÓ DE CAPÇADA: S’aplica en aquelles espècies o carrers en que 

l’actuació de poda ha de ser més intensa per adequar el volum de les capçades 
a l’espai disponible 

 
• FORMACIÓ: Poda que s’aplica en arbres petits per afavorir el desenvolupament 

més  adequat a la seva estructura i port natural. 
 

Criteris per la tria d’arbrat a podar: les llistes de l’arbrat a podar a cada Districte 
s’elaboren amb les dades que s’obtenen a les inspeccions periòdiques de tots els 
carrers i espais públics de la ciutat, i posteriorment es comparen les dades amb la poda 
realitzada en aquests espais en els darrers 3 anys. 
 

• Visita tècnica a cada espai públic amb arbrat. 
• Priorització dels carrers que no s’han podat en els darrers 2 anys. 
• Alguns carrers es poden cada any, amb motiu de les característiques. 
• pròpies de l’espècie d’arbrat o de la seva ubicació. 
 

A banda d’aquests criteris, la disponibilitat pressupostària condiciona el nombre total 
d’arbres que es poden podar a la ciutat. 

 
A continuació, i per finalitzar, s’exposa una llista de carrers del districte amb el tipus de 
poda a realitzar a cadascú d’ells. 

 
Pren la paraula el Sr. Eusebio García per explicar que aquest estiu a la ronda 
Collsalarca, a l’alçada dels carrers Corones i Lluçanès, les moreres tapaven els 
semàfors que no es veien fins que hi eres a sota. També al Torrent del Capellà,  carrer 
de les  Gardènies, no es va podar l’any passat,  però si l’anterior perquè ell havia trucat 
demanant-lo. Continua indicant que  al carrer Geranis hi ha una petita plaça on els 
arrels dels arbres han aixecat el paviment, i degut  a això abans de l’estiu s’han tret dos 
arbres però no s’han reposat si no que s’ha tapat l’escorcell.  Entén que en aquests 
casos quan s’estudia de treure un arbre s’hauria d’incloure el posar un altre. La Sra. 
Barbero coneix el tema de carrer Geranis, però respecte a ronda Collsalarca no sap ben 
bé com va anar, i la persona que porta aquest districte no ha pogut assistir a la reunió.  
Pren nota de tot. 
 
El Sr. Emilio López manifesta que al polígon St. Bernat hi ha palmeres en mal estat i 
alguna està totalment seca, donant sensació de deixadesa  i demana si treure aquestes 
palmeres entra dins del programa de poda o s’ha d’avisar. Al respecte la Sra. Barbero 
explica que hi ha una plaga important que està afectant a les palmeres, les quals s’han 
de tractar 4 vegades l’any i a totes les palmeres no s’arriba.  Les que estiguin seques 
s’han de retirar segons el protocol de la Generalitat de Catalunya, i si estan a espais 
privats s’avisa als propietaris perquè ho facin. Confirma que si es competència del seu 
departament i està inclòs dins el programa. 
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Pren la paraula un senyor del públic (Emilio Robles, president de l’AVV de La Plana del 
Pintor) per exposar que al C. Himàlaia falten arbres i demana que es reposin.  Han 
comprovat que al llistat no hi és aquest carrer. També que hi ha uns arbres que es van 
talar deixant un tronc d’aprox. 1 metre d’alçada. Faran una llista de les incidències i les 
passaran al districte. 
 
El Sr. Eduardo Torres afegeix que al carrer Santiago Segura així com a la plaça Pere 
Calders i ha arbres que tenen les branques molt llargues i els vianants topen amb elles. 
 
El Sr. Antonio Muela manifesta que l’any passat no es va podar a la plaça Oscar Arnulfo 
Romero, i que hi ha arbres amb branques molt baixes  que molesten als veïns, tot i que 
s’han anat podant conforme han anat demanant.  També comenta que al costat de la 
sala polivalent hi ha arbres amb arrels que aixequen les lloses i demana si es pot fer 
alguna cosa. 
 
La Sra. Barbero comenta que ha pres nota de totes aquestes observacions i les tindran 
en compte. 
 
Pren la paraula un senyor del públic (Emilio Robles, president de l’AVV La Plana del 
Pintor)  per comentar que a la zona de petanca de Can Deu hi ha un xop que cada any 
emet molta pelussa blanca que es molt molesta per als usuaris i provoca al·lèrgies, i 
demana que es podi correctament. 
 
El Sr. Juan Carlos Sánchez comenta al  assistents que s’enviarà a les associacions el 
llistat de carrers per la poda amb la finalitat de que els repassin i trametin al districte els 
carrers que detectin que falten i consideracions que creguin oportunes, per passar-lo al 
departament. 
 
 

4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 
Consell de Ciutat 
 
El Sr. Juan Carlos Sánchez explica que del consells de Salut i Esports no hi ha cap 
representant,  el Consell d’Educació està reunit en aquests moments i el Consell de 
Ciutat no s’ha reunit recentment, per tant no hi ha informació per aquest punt de l’ordre 
del dia. 
 
 

5. Comunicacions 
 
El Sr. Juan Carlos Sánchez informa que en els propers mesos s’atorgaran les medalles 
d’honor de la ciutat i comenta als assistents que poden anar preparant  la seva proposta 
de candidat. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Güell per explicar que s’ha realitzat al districte una 
recopilació de les activitats que es fan al mateix,  ja que es un districte gran i amb molta 
vitalitat i activitat sòciocultural, i val la pena donar-la a conèixer.  S’ha fet un tríptic 
recopilatori de totes les activitats i es fa lliurement a les associacions amb la intenció de 
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que ho revisin i puguin fer observacions al respecte, amb la finalitat de preparar pel 
gener una edició definitiva per repartir. 
 
El Sr. Juan Carlos Sánchez informa que Creu Roja ha iniciat una campanya de recollida 
de joguines, pensant en nens que tenen dificultats econòmiques.  Des del districte 
s’enviarà la informació per e-mail i es demana que facin difusió i ho traslladin als seus 
associats. 
 
 

6. Torn obert de paraules 
 
Pren la paraula un senyor del públic (Alonso Simón de l’AV Plana del Pintor) per 
demanar en quina situació està l’obra del Parc del Nord, les terres del metro, ja que va 
haver una reunió que no es va fer. També a l’AV hi ha queixes de la presencia de rates i 
brutícia prop de la tanca d’obra. 
 
El Sr. Juan Carlos Sánchez explica que està pendent de recuperar la reunió de la 
comissió del metro, ja que hi ha varis temes pendents, com són:  urbanització de la 
biblioteca, talussos, seguretat del perímetre, rates i brutícia. 
 
El Sr. Eduardo Torres afegeix que també hi ha queixes per presència de mosquits a la 
zona. 
 
Pren la paraula el Sr. Paco Lobato, per comentar que des de l’autopista direcció 
Barcelona, per ronda oest-sortida Bellaterra, no està senyalitzat l’accés a Ikea.   
 
El Sr. Juan Carlos Sánchez explica que a l’autopista no permeten indicacions privades, 
com a molt genèriques de zona comercial. En qualsevol cas és competència de la 
Generalitat de Catalunya. 

 
 
I no havent més temes a tractar, el Sr. Juan Carlos Sánchez dóna les gràcies als assistents 
per les seves aportacions,  i desitja bones festes a tothom.  
 
El president aixeca la sessió, de la qual com a secretari delegat, estenc aquest acta. 
 
El secretari delegat     Vist i plau 
       El president 
 


